

# 開南大學人文社會學院公共事務碩士班課程規劃表

(113 學年度入學新生適用)

113/05/14 新訂

課 程		第 1 學年、第 2 學年			
專業必修課程 (6 學分)	論文寫作與學術倫理 2、社會科學研究方法 2、論文研討 2				
課程模組 (第 1-2 學年)					
模組別	行政管理	政策創新	文化治理	社會創新	
專業選修課程(至少應修 18 學分)	質性研究方法 2 公共管理專題 2 公務人力資源管理 2 行政法專題 2 地方政府與行政專題 2 公共事務法制專題 2 國家發展專題 2 公民關係管理專題 2 危機管理專題 2 電子化政府專題 2 海洋事務專題 2 地方法制專題 2 國土安全專題 2 政府再造專題 2 刑法總則 2 土地登記專題 2 土地利用與管制 2 國家安全與危機處理 2 日本政府與政治 2 台灣政府與政治 2 中國政府與政治 2	量化研究方法 2 公共政策專題 2 政策評估專題 2 民主治理專題 2 公共組織創新 2 族群關係與政策專題 2 兩岸關係與政策專題 2 智慧財產權專題 2 科技政策專題 2 政策行銷與社會倡議專題 2 海洋政策專題 2 國家能力創新專題 2 政府與企業專題 2 公共事務倫理專題 2 衛生福利產業政策專題 2 領導與管理 2 社會工作實務與專題研究 2 土地稅法專題 2 國土計畫政策與法規專題 2 住宅政策與物業管理 2 國土計畫理論與實務 2 國家安全與兩岸關係 2	文化行政與治理專題 2 文化政策與創新專題 2 文化創意與城市行銷專題 2 文化創意與傳播專題 2 公私協力與社區發展專題 2 地方創生專題 2 原住民族智慧財產權專題 2 文化資產與行政專題 2 文化資產與歷史專題 2 兩岸文化事業治理專題 2 全球化與世界文明專題 2 國際友善環境營造專題 2 非營利組織管理 2 民法總則 2 當代社區發展與治理專題 2 海外個案研析 2 土地法專題 2 共有土地專題 2 土地重劃與都市更新 2 亞太區域研究 2 全球化與經濟發展 2	教育文化事業管理專題 2 教育與文化組織專題 2 設計思考與教育文化專題 2 教育政策與創新專題 2 社會資本與創新治理 2 社會創新與高齡社會專題 2 社會創新與食農教育專題 2 文化創意與觀光教育專題 2 文化創意與歷史教育專題 2 兩岸文化教育交流專題 2 全球化與文創產業專題 2 社會創業 2 社會創新與社會企業專題 2 社會創新與智慧醫療 2 社會創新與長期照顧 2 翻轉教育與行動學習 2 社會工作與量化研究 2 土地利用與城市治理 2 區域經濟整合 2	
備註	1.本班共需 30 畢業學分。其中「專業必修科目」6 學分;「專業選修課程」至少 18 學分。自由學分 6 學分,前項自由學分以本院碩士班或碩專班所開設課程為原則。 2.本班專業選修分為:「行政管理」、「政策創新」、「文化治理」與「社會創新」四個模組。學生依該年度課程規劃表選擇該模組 3 門課程以上,且成績及格者,得檢附模組申請表及成績單向院辦公室提出申請,經本班審查通過後,由人文社會學院發給模組證明書。 3.本班可跨修本院碩士在職專班課程。 4.«學術倫理»課程為必修 0 學分,合格後,始得申請學位口試。(依「開南大學學術研究倫理教育課程實施辦法」) 5.本班碩士生須依本班修業規定完成修業,並需撰寫畢業論文並經考試通過,畢業論文不列入畢業學分數。 6.110 學年度以前(含)入學之公共事務管理學系碩士班研究生之相關修業課程,得准用本班 111 學年度以後(含)入學之所開設課程認列或抵免之。 7.本課程規劃表於 113 年 05 月 01 日經院課程委員會通過。 8.本課程於 113 年 05 月 14 日校課程委員會議通過,113 年 05 月 14 日教務會議核備。				

# Master Curriculum of the Graduate Institute Public Affairs of School of Humanities and Social Sciences, Kainan University, 2024

113/05/14 新訂

curriculum	First Year 、 Second Year			
Required Courses (6 credits)	Academic Research Writing and Ethics 2 、 Paper Discussion 2 、 Social Sciences Research Methods2			
<b>Module</b>				
Module	Administrative Management	Policy Innovation	Cultural Governance	Social Innovation
<b>Professional Electives (Minimum 18 credits)</b>	Qualitative Research Methods 2 Public Management Topics 2 Human Resource Management in the Public Sector 2 Selected Topics of Administrative Law 2 Selected Topics of Local Government and Administration 2 Public Affairs Legal Topics 2 National Development Topics 2 Citizenship Management Topics 2 Selected Topics in Crisis Management 2 Special Issues in Electronic Government 2 Marine Affairs Topics 2 Local Method Topics 2 Homeland Security Research Seminar in Government Reinvention 2 General Criminal Law 2 Land Registration Topic 2 Land Use and Control 2 National Security and Crisis Management 2 Japan Government and Politics 2 Taiwan Government and Politics 2 China Government and Politics 2	Quantitative Research Method 2 Public Decision Making Topics 2 Policy Evaluation Topics 2 Selected Topics in Democratic Governance 2 Innovation in Public Organizations 2 Race Group Relations and Policy Topics 2 Selected Topics on Policy of China and Taiwan 2 Intellectual Property Rights Topics 2 Special Topics in Technology Policy 2 Policy Marketing and Social Initiatives Topics 2 Marine Policy Topics 2 National Capacity Innovation Topics 2 Government and Company Topic 2 Ethics Topics of Public Affairs 2 Health and Welfare Industry Policy Topics 2 Leadership And Management 2 Social Work Practice And Special Research 2 Land Tax Law Topics 2 Special Topics on Territorial Planning Policies and Regulations 2 Housing Policy and Property Management 2 Theory and Practice of National Land Planning 2 National Security and Taiwan Cross-Strait Relations 2	Seminar on Cultural Administration and Governance 2 Cultural Policy and Innovation Topics 2 Cultural Creativity and City Marketing Topics 2 Cultural Creativity and Communication Topics 2 Public Private Partnership and Community Development Topics 2 Local Creation Topics 2 Aboriginal Intellectual Property Rights Topics 2 Cultural Heritage and Administrative Topics 2 Cultural Heritage and History Topics 2 Cross-Strait Cultural Corporation Governance Topics 2 Globalization and World Civilization Topics 2 International Friendly Environment Building Topics 2 Non-Profit Organization Management 2 General Principles of Civil Code 2 Contemporary Community Development and Governance Topics 2 Overseas Case Studies 2 Land Law Topic 2 Common Land Topics 2 Land Rezoning and Urban Renewal 2 Asian Regional Research 2 Globalization and Economic Development 2	Topics on Management of Educational & Cultural Business 2 Educational and Cultural Organization Topics 2 Design Thinking and Education Culture Topics 2 Educational Policy and Innovation Topics 2 Social Capital & Innovation Governance 2 Social Innovation and Aging Society Topics 2 Social Innovation and Food and Agriculture Education Topics 2 Cultural Creativity and Tourism Education Topics 2 Cultural Creativity and History Education Topics 2 Cross-Strait Cultural Education Exchange Topics 2 Globalization and Cultural Innovation Corporation Topics 2 Social Entrepreneurship 2 Social Innovation and Social Enterprise Topics 2 Social Innovation and Smart Healthcare 2 Social Innovation and Long-term Care 2 Flip Education And Action Learning 2 Social Work And Quantitative Research 2 Land Use and Urban Governance 2 Regional Economic Integration 2
<b>memo</b>	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Students must complete in total of 30 credits for graduation, of which 6 credits should be from required courses, 18 credits from core optional courses. Free credits are 6 credits, and the free credits mentioned in the preceding paragraph are limited to the courses offered by the master's programs of the Schools of Humanities and Social Sciences.</li> <li>2. The major electives in this class are divided into four modules: "Administrative Management", "Policy Innovation", "Cultural Governance" and "Social Innovation". Master students who select 3 or more courses in the module according to the annual curriculum planning table, and who have passed the grades, can submit an application to the school office with the module certificate application form and transcript.</li> <li>3. This class also admits for cross-study the master's class courses of School of Humanities and Social Sciences.</li> <li>4. Academic Ethics are required courses for 0 credits. In accordance with Regulations of KNU Academic Ethics Courses, students could applied for academic degree oral defense after passing the academic ethics courses.</li> <li>5. Master students in this class must complete their studies in accordance with the study regulations of this class, and must write a graduation thesis and pass the examination. The graduation thesis is not included in the graduation credits.</li> <li>6. The relevant courses of the graduate students of the Department of Public Affairs and Management enrolled before (inclusive) the 2021(the 110th year of the Republic of China)academic year may be recognized or credited with the courses offered after the 2023(the 112th year of the Republic of China) academic year (inclusive).</li> <li>7. This curriculum planning table was approved by the Curriculum Committee the School of Humanities and Social Sciences on <b>May 1th, 2024</b>.</li> <li>8. These courses regulations were passed at the Curriculum Committee Meeting on <b>May 14th, 2024</b>, and approved for future references by Academics Affairs Meeting on <b>May 14th, 2024</b>.</li> </ol>			